
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-09-26, § 15 

 

 Tid Torsdagen den 26 september 2013 kl 16.30 – 16.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Torsdagen den 26 september 2013 

  

 

 

Ulla Hamilton Daniel Helldén 

  
Närvarande  

 
Beslutande ledamöter: 

 Ulla Hamilton (M), ordföranden  

Daniel Helldén (MP), vice ordföranden  

 

Bo Arkelsten (M)  

Daniel Valiollahi (M)  

Datevig Tjärnberg (M)  

Marie Agmén (M)  

Jonas Naddebo (C)  

Annika Ödebrink (S)  

Oskar Levin (S)  

Martin Hansson (MP)  

Tobias Johansson (V)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Charlotta Schenholm (FP)   för Mark Klamberg (FP) 

Margareta Stavling (S)   för Malte Sigemalm (S) 

 

 Ersättare: 

Christoffer Kuckowski (M)  

Inga-Lill Larsson (M)  

Christer Swärd (M)  

Ole-Jörgen Persson (M)  

Jesper Svensson (FP)  

Göran Oljeqvist (KD)  

Jimmy Lindgren (S)  

Hampus Rubaszkin (MP)  

Petra Schagerholm (MP)  

 

 
Tjänstemän: 

 Förvaltningschefen Per Anders Hedkvist, Fredrik Alfredsson, Louise Bill, Ted Ell, 

Åse Geschwind, Inga-Lill Hultin, Mattias Lundberg, Elisabet Munters och Marita 

Söderqvist samt biträdande borgarrådssekreteraren Shashika Sellgren från roteln. 

 



  

 

 
 § 15 

Arkitektur Stockholm - en strategi för stadens gestaltning. Synpunkter till 

stadsbyggnadsnämnden 

Dnr T2013-512-03912 

 
Beslut 

Trafik- och renhållningsnämnden beslutar enligt trafikkontorets förslag: 

 

1 Trafik- och renhållningsnämnden godkänner och överlämnar kontorets 

 tjänsteutlåtande som svar på utställningsförslaget.  

 

2 Trafik- och renhållningsnämnden beslutar att omedelbart justera paragrafen. 

 
Handlingar i ärendet 

Trafikkontorets tjänsteutlåtande från den 23 augusti 2013. 

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

Nämnden föreslår (se beslutet). 

 
Beslutsgång 

Ordföranden Ulla Hamilton (M) finner att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande lämnas av Charlotta Schenholm (FP) enligt följande: 

Det är ur Folkpartiets perspektiv positivt att förslaget till Arkitektur Stockholm – 

stadens första arkitekturstrategi – framhåller att stenstadens siluett är mycket 

känslig för skalförskjutning både i form av påbyggnader på befintlig bebyggelse 

och av högre nybebyggelse. Som Arkitektur Stockholm fastslår förändras 

helhetsintrycket av stenstaden snabbt om flera enskilda projekt avviker från 

etablerade höjder och utbredning. 

Högre bebyggelse kan först bli aktuell om det föreligger ett stort allmänt intresse 

och om föreslagen bebyggelse uppvisar exceptionellt hög arkitektonisk kvalitet. 

Det är i detta sammanhang inte tillfredsställande att det omarbetade förslaget till 

Arkitektur Stockholm har sänkt den arkitektoniska ambitionsnivån i fall då hög 

bebyggelse kan komma att prövas. 

Högre bebyggelse kan däremot, som Arkitektur Stockholm framhåller, med 

fördel prövas i nya stadsutvecklingsområden utanför tullarna. 

Folkpartiet är positivt till en förnyelse av Stockholms City som fastslagits i 

Vision för City. Ett av de största problemen som Citysaneringen gav upphov till 

var att det nya området tömdes på bostäder. Fler bostäder i City skulle tillföra 

området en rad positiva värden samt vara välkommet mot bakgrund av den 

rådande bostadsbristen. En varsam upprustning av City kan bidra till att läka en 

del av de sår som rivningarna i Klara åstadkom. 

Ett sätt att tillskapa fler bostäder är att bygga på befintliga fastigheter. 



  

Folkpartiet vill dock framhålla att fler bostäder i City inte nödvändigtvis 

förutsätter högre bebyggelse. Det är likaväl en fråga om hur man använder redan 

befintliga fastigheter. Som bekant är City redan idag en innerstadsstadsdel med 

mycket få bostäder - trots sin i jämförelse med stenstaden högre skala. 

Folkpartiet instämmer med att det är särskilt viktigt att påbyggnader och 

volymförändringar sker ur ett helhetsperspektiv. Tillåter staden att hus för hus 

byggs på – som man gör idag i Stockholms City– kommer det som anses vara 

dagens lösningar i ett längre perspektiv att ge upphov till nya problem. Ska 

påbyggnader bli lyckade i City måste de genomföras på ett medvetet sätt så att ut 

- och inblickar finns kvar och möjligheten att avläsa de enskilda husens 

arkitektur, siktlinjer och stadens struktur som helhet kvarstår.  

Förslaget till Arkitektur Stockholm uttrycker att förändringar av City innebär väl 

avvägda volymändringar och succesiva höjdförskjutningar. Dessa formuleringar, 

som är av stor vikt för hur City ska utvecklas, borde göras tydligare så att det av 

Arkitektur Stockholm framkommer vilken byggnadshöjd staden önskar. 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


